

ELEVENTH MEETING

[A/C.1/18]

Held on Tuesday, 12 February 1946, at 4 p.m.

Chairman: Mr. D. Z. MANUILSKY
(Ukrainian SSR)

17. Representation of Non-governmental Organizations on the Economic and Social Council: Draft Report of the Committee to the General Assembly (document A/54)

The draft report was read by the Associate Chief of Section, Mr. FREY (annex 4, page 33).

Decision: *After certain drafting amendments, additions and corrections had been approved, the report was adopted unanimously.¹*

The meeting rose at 5 p.m.

ANNEX 1

[A/C.1/2]

Original Text: English

Establishment of a Commission to deal with the Problems raised by the Discovery of Atomic Energy and other related Problems

RESOLUTION PRESENTED BY THE DELEGATIONS OF THE UNION OF SOVIET SOCIALIST REPUBLICS, THE UNITED KINGDOM OF GREAT BRITAIN AND NORTHERN IRELAND, THE UNITED STATES OF AMERICA, FRANCE, CHINA AND CANADA

Resolved by the General Assembly of the United Nations to establish a Commission, with the composition and competence set out hereunder, to deal with the problems raised by the discovery of atomic energy and other related matters:

1. Establishment of the Commission

A Commission is hereby established by the General Assembly with the terms of reference set out under section 5 below.

2. Relations of the Commission with the Organs of the United Nations

(a) The Commission shall submit its reports and recommendations to the Security Council, and such reports and recommendations shall be made public unless the Security Council, in the interest of peace and security, otherwise directs. In the appropriate cases the Security Council should transmit these reports to the General Assembly and the Members of the United Nations, as well as to the Economic and Social Council and other organs within the framework of the United Nations.

(b) In view of the Security Council's primary responsibility under the Charter of the United Nations for the maintenance of international peace and security, the Security Council shall

¹ For the final text of the report, see the Official Record of the plenary meetings of the first part of the first session of the General Assembly.

ONZIEME SEANCE

[A/C.1/18]

Tenue le mardi 12 février 1946, à 16 heures.

Président: M. D. Z. MANUILSKY
(RSS d'Ukraine).

17. Représentation au Conseil économique et social des organisations non gouvernementales: Projet de rapport de la Première Commission à l'Assemblée générale (document A/54)

Le Chef de section adjoint, M. FREY, donne lecture du rapport, qui, en raison du manque de temps, n'a pu être distribué que sous forme de projet (annexe 4, page 33).

Décision: *Après avoir approuvé certains amendements de rédaction ainsi que quelques additions et corrections, la Commission adopte le rapport à l'unanimité.¹*

La séance est levée à 17 heures.

ANNEXE 1

[A/C.1/2]

Texte original: anglais

Etablissement d'une Commission chargée d'étudier les problèmes soulevés par la découverte de l'énergie atomique et les questions connexes

RÉSOLUTION PRÉSENTÉE PAR LES DÉLÉGATIONS DE L'UNION DES RÉPUBLIQUES SOCIALISTES SOVIÉTIQUES, DU ROYAUME-UNI DE GRANDE-BRETAGNE ET D'IRLANDE DU NORD, DES ETATS-UNIS D'AMÉRIQUE, DE LA FRANCE, DE LA CHINE ET DU CANADA

L'Assemblée générale des Nations Unies décide de créer une Commission dont la composition et les attributions sont fixées ci-après et qui traitera des problèmes soulevés par la découverte de l'énergie atomique et autres questions connexes:

1. Création de la Commission

L'Assemblée générale crée par la présente résolution une Commission dont le mandat est fixé à la section 5 ci-après.

2. Relations de la Commission avec les organes des Nations Unies

a) La Commission adresse ses rapports et ses recommandations au Conseil de sécurité; ceux-ci sont rendus publics, sauf décision contraire prise par le Conseil de sécurité dans l'intérêt de la paix et de la sécurité. Lorsqu'il le juge approprié, le Conseil de sécurité transmet ces rapports à l'Assemblée générale et aux Membres de l'Organisation, ainsi qu'au Conseil économique et social et autres organes, dans le cadre de l'Organisation des Nations Unies.

b) En raison de la responsabilité principale du maintien de la paix et de la sécurité internationales conférée au Conseil de sécurité par la Charte des Nations Unies, le Conseil de

¹ Pour le texte définitif, voir les documents officiels des séances plénières de la première partie de la première session de l'Assemblée générale.